
 
 

 

  

    

  

  

      

    

   

  

 

 

 

 

 

    

     

        

     

     

   

      

  

  

    

      

     

   

  

    

   

  

  

  

      

     

    

      

  

     

Besluitenlijst 

van de hybride vergadering van de 

Adviesraad Sociaal Domein Rijswijk (ASD) 

d.d. 11 oktober 2023 

Aanwezig: Arnoud van Drunen (voorzitter), Magriet van Leuveren, Els Kamphuis, Albert Hol, Emmy 

Meurs, Ellen Wesseling, Hanny van Dijk, Gerard Koster (verslag Wendy Smaal) 

Aanwezig bij Beleidsregels schuldhulpverlening: Nordin Tabhoun 

Aanwezig bij Big 5: Piroska Eekhof 

Aanwezig bij Rijswijk Werkwijs: Theo den Hertog, Hasan Baykir en Sudesh Bisoendial (en Rita Bakker) 

Opening 

Vaststellen agenda 

Uit te brengen adviezen aan B&W 

Beleidsregels schuldhulpverlening met Nordin Tabhoun 

Nordin licht toe dat het stuk pas na het advies van de ASD richting de wethouder en het college gaat. 

De beleidsregels worden aangepast omdat Rijswijk inclusieve dienstverlening richting de inwoner wil 

bieden en omdat de schuldregeling is ingekort van 36 naar 18 maanden. Er komt laagdrempelige 

toegang, meer ruimte voor maatwerk en er wordt integraal gewerkt met collega’s. Een voorbeeld 

van maatwerk: voorheen moest een schuldenaar de auto verkopen omdat die waarde 

vertegenwoordigt, maar nu kan de auto behouden blijven als deze nodig is vanwege medische 

redenen of om inkomen te verwerven. Er komt een voorkeur voor een saneringskrediet (in 1 x alle 

schulden aflossen) in plaats van schuldbemiddeling. Dit is een ander type product. Met een 

saneringskrediet valt gelijk de stress van de schouders van inwoners af. In sommige gevallen blijft 

schuldbemiddeling mogelijk. De ASD vindt het een goed stuk, heel volledig en begrijpelijk. Wel maakt 

de ASD zich zorgen over calculerende burgers. Schuldeisers krijgen minder geld terug nu, het wordt 

goedkoper om schulden te maken. Nordin geeft aan dat dat de kritiek is van veel gemeenten. Het 

traject duurt nu minimaal 18 maanden, maar in sommige gevallen duurt het traject langer 

(bijvoorbeeld bij ondernemers). Er wordt ingezet op vroegsignalering. De ASD vraagt hoe de hoogte 

van het kostgeld wordt bepaald in artikel 7.3b. De verwachting is dat de normering van het Nibud 

wordt aangehouden. Bij artikel 7 bij de toelichting op de beleidsregels schuldhulpverlening wordt de 

rechter-commissaris genoemd, die hoort niet thuis in de gemeentelijke stukken. Nordin past dit aan. 

De laatste zin in de eerste alinea bij pagina 15 loopt niet, Nordin past deze aan. Bij pagina 15 onder 

de 3 redenen waarom saneringskrediet de voorkeur heeft als instrument, staat dat de 

kredietverstrekkers veel aandacht geven aan gedragsverandering. Dat doet de kredietverstrekker 

niet, dat doet de gemeente. De ASD vindt dat de gemeente nadrukkelijker in het stuk benoemd 

moet worden. De ASD vindt ook dat er meer inspanning van de inwoner gevraagd mag worden, 

bijvoorbeeld verplicht deelnemen aan trainingen voor gedragsverandering en het maken van een 

budgetschema. Nordin geeft aan dat Rijswijk bezig is om het trainingsaanbod van Den Haag mee te 

nemen. Ook moeten inwoners zelf inzicht geven. In het plan van aanpak komt bijvoorbeeld het 

verplicht deelnemen aan trainingen, maar het is lastig om dit dwingend te maken. De ASD vindt dat 
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de toon van de coaching best wat dwingender mag en dat bijvoorbeeld een schuldhulpmaatje erbij 

moet. Er moet echt goed gekeken worden of en hoe je iets kunt eisen. De ASD stuurt nog tekstuele 

aanpassingen en maakt een advies, waarin een noot komt over de afdwingbaarheid. 

Presentaties/toelichting ter informatie 

Big 5 met Piroska Eekhof 

Eva Voorn is in een eerder stadium al aangeschoven bij de ASD over dit onderwerp, dit is een vervolg 

daarop. De ASD vraagt dank over te brengen aan Eva voor haar werk voor de ASD. Piroska geeft een 

presentatie en licht deze toe. Het toekomstperspectiefplan zou door zorgaanbieders vanaf 16 jaar 

gebruikt moeten worden, maar dat gebeurt vaker niet dan wel. Een toekomstperspectiefplan is niets 

anders dan de toekomst bespreken met de jongere. Er wordt besproken welke vaardigheden nog 

missen en wat nodig is in de ondersteuning om zelfstandig te worden, op het gebied van de vijf 

thema’s. Het hangt van de begeleider van de jongere af of dit gesprek met voldoende diepgang en 

passend bij het perspectief van de jongere zelf wordt gevoerd. De ASD vraagt zich af of een jongere 

van die leeftijd wel voldoende in staat is tot zo’n gesprek, dit vraagt al vrij jong een groot zelfinzicht. 

Piroska antwoordt dat het wel goed is om erover te praten met de jongere, die kan dan ook zelf 

punten inbrengen. De ASD vindt het vraagstuk wonen een hele grote, hoe kan iemand uitstromen uit 

een instelling als er geen woonruimte is. Volgens landelijk onderzoek is er sinds 2017 bijna een 

verdubbeling (37.000) van geregistreerde dak- en thuisloosheid onder jongeren waarvan 80% een 

verleden in een instelling heeft. Op een vraag van de ASD over de gebruikte data, antwoordt Piroska 

dat het lastig is om goede data te verkrijgen vanwege privacy. Het is het slimste om eerst in de eigen 

systemen te kijken en bij de meest kwetsbare jongeren te beginnen. De ASD heeft data aangeleverd 

en er worden via Wendy afspraken gemaakt over hoe het contact tussen een afvaardiging van de 

ASD en Piroska verder gaat. De ASD merkt op dat er afkortingen in het stuk staan waarvan niet 

duidelijk is wat ze betekenen. In het stuk wordt ook Don Bosco genoemd, dat gaat misschien 

verdwijnen. De ASD vraagt of dit nog invloed heeft op het aanbod van Don Bosco. Piroska neemt 

deze opmerking mee. De ASD meldt dat Our House (genoemd in bijlage 2) al gebouwd wordt en dat 

het de bedoeling is dat deze in het 2e kwartaal van 2024 klaar is. Dit betreft een woonvoorziening 

voor 15 jongeren met autisme. 

Rijswijk Werkwijs met Theo den Hertog, Hasan Baykir en Sudesh Bisoendial 

Sudesh geeft een presentatie over het Werkwijs werkgevers servicepunt (WSP). De ASD heeft een 

aantal stukken niet ontvangen, Sudesh stuurt deze nog door. Rijswijk heeft de ambities gehaald en 

doet het verhoudingsgewijs veel beter dan de regio. Het wordt wel steeds ingewikkelder om mensen 

te laten uitstromen. De babyboomers pensioneren maar de instroom stagneert. De inzet om mensen 

te kunnen plaatsen wordt steeds intensiever. De ASD geeft aan dat na de kadernota van 2021 de ASD 

weinig meer heeft vernomen op het gebied van participatie, informatie over bijvoorbeeld de bijstand 

of participatieregelingen ontvangt de ASD niet meer. De ASD vraagt wat de rol van de gemeente is bij 

de Binnenbaan. Het antwoord is dat Rijswijk 1% aandeelhouder is van de Binnenbaan. De ASD vraagt 

zich af of er progressie zit in de Binnenbaan of dat het een sterfhuisconstructie is. Het antwoord is 

dat nieuwe kandidaten voor beschut werk zelf kunnen kiezen waar zij willen werken. De meeste 

Rijswijkers kiezen voor werk dichtbij, in Rijswijk zelf. De ASD vraagt zich af of het dan niet spijtig is dat 

er geen locatie meer is in Rijswijk. Hasan antwoordt dat er met de Binnenbaan afspraken gemaakt 

kunnen worden om in Rijswijk iets op te zetten, maar dat de behoefte steeds minder werd. De ASD 

stuurt nog cijfers op over de arbeidsparticipatie want die verschillen van de cijfers die nu gebruikt 

zijn. De ASD vraagt of er een tijdselement zit in de ambitie. Hasan antwoordt dat dit het geval is. Bij 
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trede 3 is dit 18 maanden, bij trede 4 is dit 12 maanden, bij trede 5 is dit 6 maanden en bij trede 6 

(nazorg) maximaal 6 tot 12 maanden. Bij trede 1 en 2 kunnen de meest kansrijke mensen 

bijvoorbeeld aan de slag als vrijwilliger, soms kan dan een beweging worden gemaakt naar meer uren 

en wellicht is ook betaald deeltijdwerk mogelijk. Rita kaart het proces aan. Theo wil de ASD vroeg 

betrekken in het beleid. De ASD behoort ook relevante documenten te ontvangen. Hij wil graag 

opnieuw verbinden met de ASD en gebruik maken van de kennis van de ASD. In Rijswijk ontvangen 

circa 1.500 mensen bijstand. De WSP heeft 500 mensen met bijstand onder de hoede, de rest is trede 

1 en 2. Theo wil in de komende periode maatschappelijke participatie en Rijswijk werkwijs in 

samenhang organiseren. Er komt een opdrachtformulering (waarschijnlijk december) waarbij hij de 

ASD graag vroegtijdig betrekt. Hij vraagt de ASD om 5 onderwerpen uit te kiezen waarover de ASD in 

gesprek wil (bijvoorbeeld de Binnenbaan). De ASD doet dit na ontvangst van het plan van Theo. De 

ASD is zeer verheugd dat er aandacht is voor trede 1 en 2, daar hebben zij een aantal jaar geleden 

nadrukkelijk om gevraagd. Rita wordt bedankt voor het organiseren van deze presentatie. 

Mededelingen 

De voorzitter heeft een mail ontvangen van een lid, die de ASD niet heel inclusief en divers vindt. De 

leden denken na over andere kanalen om nieuwe kandidaten te benaderen. Er hebben zich tot nu 

toe twee sollicitanten gemeld. 

De voorzitter heeft een gesprek gevoerd met de wethouder Gijs van Malsen. Ze hebben gesproken 

over de samenwerking tussen de gemeente en de ASD. Ook is afgesproken dat reacties van B&W op 

de adviezen op de website van de ASD geplaatst kunnen worden met terugwerkende kracht vanaf 

2023. De adviezen worden voortaan direct naar B&W gestuurd. Gijs heeft aangegeven via de niet 

openbare raadsproductielijst na te gaan wat de ASD raakt en wat er naar de ASD toe komt. De 

voorzitter bespreekt de begroting met domeinmanager sociaal domein Gertjan Willems. Met 

betrekking tot de woonzorgvisie heeft Gijs aangegeven dat de gemeente werkt aan een 

woonzorgvisie en dat die gaten vertoont met de regionale woonzorgvisie. De leden wordt gevraagd 

vragen te formuleren voor een voorbereidende email naar Gijs op zijn komst naar de ASD op 15 

november. Voordat deze mail naar Gijs wordt gestuurd, wordt hij eerst rondgestuurd binnen de ASD. 

Wil van Nunen, raadslid van Rijswijk, wil de ASD een keer bijwonen als toehoorder. 

Overige bespreekonderwerpen 

Besluitenlijst ASD d.d. 6 september 2023 

N.a.v. actielijst: 

Actiepunt 5, actie ondernemen op uitblijven reactie op advies over sociaal wijkteam: kan vervallen 

voor nu. De voorzitter appt Gijs hierover. 

Actiepunt 6, inclusie en diversiteit agenderen: kan naar volgend jaar. 

Actiepunt 7, voorzitter kennismaken met sociaal raadsvrouw: gaat de voorzitter plannen. 

N.a.v. overige overleggen: het overleg tussen de voorzitters ASD en energietransitie heeft nog niet 

plaatsgevonden. 

Voorstel vergaderdata 2024 

Akkoord. 
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Artikel ‘gemeenten moeten stoppen met resultaatgericht beschikken in WMO’ 

Dit is een belangrijk signaal. Als de leden van inwoners horen dat er misstanden of klachten zijn, kan 

dit worden opgepakt. Wendy stuurt het artikel naar Saskia Rovers met de vraag hoe de gemeente 

Rijswijk hiernaar kijkt.  

Terugkoppeling over inclusie en antidiscriminatiebeleid 

Twee leden hebben telefonisch overleg gehad met Margot Boumans van BMC. De afspraak van 12 

september is niet doorgegaan. Het was ook niet duidelijk wat precies het idee is. BMC wil het eerst 

verder voorbereiden, daarna krijgen de twee leden een onlinepresentatie. 

Voorzittersoverleg H10 

Verslag voorzittersoverleg ASD H10 d.d. 21 juni 2023 (definitief) 

Verslag voorzittersoverleg ASD H10 d.d. 20 september 2023 (concept) 

N.a.v. verslag d.d. 20 september: de ASD vindt het een goed idee om bij alle adviezen te kijken naar 

de consequenties van het beleid voor mensen met beperking. Ook het meer aandacht besteden aan 

diversiteit bij alle gremia, vindt de ASD een goed idee. 

Het volgende voorzittersoverleg is in Rijswijk, Wendy regelt de locatie. 

Ingekomen stukken 

Raadsinformatiebrief Voortgang maatschappelijke Participatie 

Raadsinformatiebrief Pilot statushouders aan het werk 

Verzonden stukken 

Advies ASD uitvoeringsregeling mantelzorgwaardering 

Advies ASD ANWB automaatje 

Rondvraag 

Sluiting 

De vergadering wordt om 20.15 uur gesloten. 
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